
Bijdrage in eerste termijn van de behandeling van de begroting 2021 van Westerveld, 
door Jan Puper. namens de PvdA-fractie, op 10 november 2020. 

Voorzitter, 

Na jaren een mooie en ruime reserve te hebben gehad is de portemonnee bijna leeg. Het 
weerstandsvermogen is fors geslonken en juist dit maakt ons kwetsbaar. 

Tijd om een pas op de plaats te maken en zeer kritisch de uitgaven tegen het licht te houden. “De tering 
naar de nering” zetten. 

De meest eenvoudige optie is het verhogen van belastingen, met deze gedachte komt ons college helaas, 
een teken van onvoldoende creativiteit en weinig zelfreflectie. 

Er zal meer moeten gebeuren. 

De PvdA vreest voor een toename van kosten in het sociaal domein, terwijl wij niet weten hoe deze door 
het rijk vergoed gaan worden. De kosten lopen op, mede door de goede wijze waarop de uitvoering  
wordt ingevuld. Denk aan een  betere toegankelijkheid en goede voorlichting. Beschouw dit als een 
compliment maar wij waarschuwen voor een groeiend tekort. 

De kosten van het Gemeentelijk Verkeers- en Vervoersplan om fietspaden te verbeteren zien wij niet 
opgenomen in de begroting maar aangegeven is dat later dit jaar deze plannen gestart zullen worden. 
Hierdoor lijkt een gat in de begroting te komen. Klopt dat? Graag een reactie. 

Om de onzekere financiële situatie aan te kunnen, stelt de PvdA u voor om enkele uitgaven te schrappen 
of bij te stellen. 

Het voedselbos, wat wij overigens zien als een uitdagend initiatief, sneuvelt daar ook direct mee wat ons 
betreft. Mooi, maar de noodzakelijkheid ontbreekt.  
De deelauto mag wat ons betreft ook nog even geparkeerd worden. 

Als we dan toch over parkeren spreken, voorzitter. Wij stellen voor om de parkeerplaats in Frederiksoord 
niet te verplaatsen maar het terrein aan te passen zodat het minder stoffig is in de zomer, denk aan 
extra split of een afscheiding van heesters. Hierdoor komt de begrote € 300.000 vrij. 

De PvdA is van mening dat De Proefkolonie beter gebaat is bij structurele steun. Wij stellen een vaste 
subsidie voor aan museum De Proefkolonie van € 25.000,- per jaar voor, voor de komende 5 jaar. 

De Proefkolonie is zo specifiek en belangrijk voor Westerveld, dit mogen we niet loslaten. De plaatsing 
op de werelderfgoedlijst is een kwestie van tijd dus moet er een stevig fundament komen te staan. Het 
is niet voor niets dat ook de provincie hier structureel met € 110.000,- steunt. Tevens doneert de 
Maatschappij van Weldadigheid als private instelling fors.  

Ook de andere musea vragen mogelijk om steun. Wat ons betreft reserveren wij € 10.000,- voor hen. 
Niet structureel maar als buffer voor het college om bij noodzaak hier gebruik van te  maken. 

Middelen hiervoor  zijn door de genoemde bezuinigingen door ons gevonden. Overigens zou de door ons 
voorgestelde bedrag van € 35.000 voor de musea en de door het college voorgestelde uitgave van € 
10.000 voor de kwaliteitsimpuls Natuur en Landschap de eerste drie jaar ook betaald kunnen worden uit 
de inmiddels toegekende middelen voor ‘Evenwichtige groei van stad en platteland’ en is gericht op 
kwaliteitsverbetering van het toeristisch aanbod en landschap, verleiden en spreiden van toeristen, 
duurzaam vervoer en hospitality. Ik doel dan op Actielijn 3 van de Regiodeal. Als je dat doet wordt drie 
jaar lang € 45.000 per jaar bespaard en is er dus ook de tijd om in die drie jaar na te denken over een 
structurele dekking van dat bedrag. 

De laatste jaren en zeker in 2020 is veel gesproken over de inzameling van oud papier. Het schrappen van 
deze inzameling lijkt echter geen optie, het scheiden en recyclen van papier is te belangrijk en past in 
de komende discussie rondom de gehele afvalverwerking om te komen tot minder kilo’s restafval. 
Vooralsnog dient het bedrag voor de papierinzameling in 2021 te blijven bestaan, op termijn zijn hier 
volgens ons zeker besparingen te bereiken. Waarbij de opbrengsten van de huidige inzamelaars niet 
vergeten mogen worden. 



Dan een andere grote post: 

Wij stellen u voor om niet € 160.000 structureel voor het aanjagen/verbinden van lokale netwerken ter 
beschikking te stellen. De PvdA stelt voor om hiervoor de helft (is € 80.000) structureel ter beschikking 
te stellen.  
Bovendien vinden wij dat een deel van deze taak misschien beter bij Welzijn Mensen Werk Meppel 
Westerveld gelegd kan worden; die instelling is daarvoor geknipt en zo kan ook enerzijds gezorgd worden 
voor aansluiting bij de andere, deels vergelijkbare activiteiten zoals bijvoorbeeld wijkteams.  

De Leerstoel, ook wel “living-labs” genoemd, is een initiatief waar veel partijen aan deelnemen en 
enorme kansen biedt. De investeringen geven toch ook links en rechts twijfels.  
De PvdA denkt dat uitvoering van de Leerstoel goed is voor Westerveld. Graag hoor ik van de 
portefeuillehouder wat de leerstoel ons kan opleveren in de vorm van waardevolle kennis en 
deskundigheid voor onze gemeente. 

Verrast lazen wij dat onze motie  “bouwen in de kernen” door het college naast zich neer is gelegd. 
Voorzitter, bij de onderbouwing schrijft men dat er al veel gebouwd wordt de komende jaren. Dat zou 
dan moeten betekenen dat de motie vertraagd wordt. 
Wethouder, laat maar zien dat al die woningen er komen, dan krijgt u die pluim later wel. Tot nu toe 
vernemen wij de woningwens uit veel kernen. 

Dan de voorstellen vanuit het college, een forse stijging van de OZB. Het college ziet dit als de 
oplossing, is het niet veel te makkelijk om daar weer een greep te naar doen? 
Natuurlijk willen wij de voorzieningen, die wij nu hebben, in stand houden en zijn we bereid daarvoor 
iets extra’s te betalen. Maar een stijging met de helft moet voldoende zijn in de ogen van de PvdA, 
zeker als die gebaseerd is op de, te verwachten, verhoogde WOZ waarde van de woningen. 

Een andere bron van inkomsten is de toeristenbelasting. 
Voorzitter, de PvdA is van mening dat een andere wijze van toeristen belasting inning noodzakelijk is en 
een hogere opbrengst betekent.  
We kennen het principe bij de belastingdienst al, de restauranthouder wordt aangeslagen op een 
verdienmodel van de hoeveelheid vlees welke hij inkoopt. 

Dat kan ook bij de toeristenbelasting. We hebben in beeld hoeveel plaatsen een camping heeft, hanteer 
daar een bezettingspercentage van en sla iedereen aan voor toeristenbelasting. Hiermee blijft er geen 
onduidelijk circuit rondom de inning. Momenteel wordt er een onderzoek door Recreatieschap Drenthe 
uitgevoerd.  
Voorzitter ga met deze uitkomsten en ons verzoek aan het werk en kom met een voorstel. 

Verder wil De PvdA  het college en raad wijzen op de investeringsagenda van de provincie van € 63 
miljoen.  
Het genoemde bedrag geldt voor de komende drie jaar. De provincie en gemeente Westerveld kunnen 
samen optrekken om een aantal van de genoemde doelen, met name de doelen die overeenkomen met 
doelen waarvoor in de gemeentelijke begroting al geld is opgenomen, in Westerveld te bereiken.  
Dat wil zeggen dat we uit onze gemeentebegroting geld halen om in een soort 50/50 (co-financiering) 
afspraak samen met de provincie die doelen te bereiken.  

Geen provinciaal subsidie dus, maar gezamenlijk optrekken met zowel provinciaal als gemeentelijk geld 
om gemeenschappelijke doelen ook in Westerveld te bereiken. Denk aan de Sociale agenda, Duurzame 
landbouw, Toerisme en de Energietransitie. 

Tot slot voorzitter, college en raad.  
Zo vlak voor het jaar 2021 staan we voor een uitdaging. 
De PvdA strijdt voor sociale, fatsoenlijke en eerlijke politiek voor iedereen.  
De gevolgen van Covid 19 voor ook onze gemeente, raakt veel inwoners.  

Juist nu is het zaak voor ons als politiek bestuur om samen de juiste wegen te bewandelen, hierin zullen 
we onze idealen mogelijk iets moeten laten vieren. 

Ik sluit af met een compliment naar onze medewerkers, de andere wijze van werken door Covid 19 is een 
uitdaging die uitstekend is opgepakt, dank daarvoor.


